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Úvod
Barbora Řehořová

Uplynulý akademický rok se na Filozofické fakultě nesl ve znamení šokujících zážitků, jež
zásadně ovlivnily veškeré aspekty fungování našeho akademického života. Prosincové události
otestovaly naši sílu a otřásly našimi životy, ale ukázaly nám i nesmírně velkou soudržnost a pospolitost
akademické obce.

Toto složité období nám více než kdy dříve ukázalo důležitost mezilidské solidarity a
spolupráce. Ve špatných časech je podpora druhých to nejcennější, co můžeme dostat. Žijeme
v přesvědčení, že se takové podpory našim členům dostává, a to díky hlavně naší široké členské
základně. Dělá nám nesmírnou radost, že fungují mezigenerační a meziprogramové kontakty a spolek
tak může nadále vzkvétat. Další rozvoj spolku umožňuje jeho členstvo, alfa a omega spolkových akcí
jsou členové, kteří je navštěvují. Člověk je tvorem společenským a ve fungující společnosti se lépe
rozvíjí. Přejeme tedy Ffabule, aby byla i nadále fungujícím společenstvím, které pomáhá svému
členstvu růst a rozvíjet se.

Srdečně děkujeme za přízeň, kterou jste nám projevili, za účast na akcích a pomoc při jejich
organizaci a za atmosféru, kterou nám dennodenně pomáháte tomuto spolku vtisknout. Pevně věříme,
že spolek nastupujícím generacím předáváme v dobré kondici a doufáme, že z něj i oni budou mít
stejnou radost, jako jsme měli my. Orgánům, jež vzejdou z nadcházejících voleb, přejeme mnoho
štěstí, síly a radosti při správě této skvělé instituce, jakou pro nás Spolek studentů historie FF UK
opravdu je.
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Shrnutí stavu spolku za AR 2023/2024
Barbora Řehořová

Orgány spolku se ve zmíněném období sestávaly z následujících členů*ek: David Westlake
(předseda), Vjačeslav Glazov (místopředseda), Barbora Řehořová (tajemnice), Adalbert Langer
(pokladník), Markéta Prošková (členka výboru), Marek Panocha (předseda disciplinární komise),
Martin Wolf (člen DK) a Václav Paděra (člen DK).

Je důležité vyzdvihnout angažovanost všech členů*ek obou orgánů. Nejen pět zvolených členů
výboru, ale ve velké míře také tři členové DK se (často nad rámec daných rolí) účastnili organizace
akcí a běhu spolku, za což jim mnohokrát děkujeme. Práce byla nejen dobře rozdělena, ale i svědomitě
prováděna. Kolektiv byl většinově pracovitý a profesionální, ale zároveň i přátelský a společná práce
v kolektivu nám proto často přinášela radost. Srdečný dík patří minulému výboru i mnohým
členům*kám za podnětné rady, pomoc a podporu nejen v organizaci akcí. Jsme velmi rádi, že se i za
toto volební období členská základna rozrostla a nadále patříme mezi nejaktivnější spolky na fakultě.

Výbor se za přítomnosti vždy minimálně jednoho člena DK (a povětšinou za přítomnosti
všech tří členů) sešel v rámci pravidelných otevřených zasedání celkem desetkrát. Vedle otevřených
zasedání probíhala veskrze uspokojivě i online komunikace, a to hlavně ve společné messengerové
konverzaci všech členů výboru i DK. Činnost orgánů ve zmiňovaném období byla vskutku různorodá
a soustředila se jak na vnitřní prostředí spolku, tak na kontakt s členstvem, akademickým prostředím i
veřejností. Spolek organizoval přes čtyřicet akcí rozličného rázu, dalších více než třicet akcí pak
spoluorganizoval či podporoval. Tyto akce se mnohdy staly prostorem pro mezioborovou,
mezispolkovou, mezifakultní či meziuniverzitní spolupráci a v některých případech i pro spolupráci
s kulturními a paměťovými institucemi. Kompletní výčet takových spoluprací nalezne čtenář této
zprávy v kapitolách níže. Vedle pořádání akcí socializačních i odborných a historii-popularizujících
spadala do širokého spektra aktivit tohoto výboru i účast na spolek a obor-propagujících akcích typu
Den otevřených dveří FF UK nebo Studentský Majáles, jichž jsme pravidelnými účastníky již řadu let.
Totéž platí i o pietních aktech u příležitosti 17. listopadu. 

Nyní odcházející výbor a disciplinární komise nenechaly stranou ani problémy
administrativního rázu. Jasnější formulace a pevnějšího zakotvení bylo dosaženo i v oblasti našich
zásad týkajících se prevence sexuálně či jinak motivovaného nevhodného chování či přímo násilí.
Členové*ky orgánů na toto téma absolvovali workshop pořádaný iniciativou Konsent a nově nabyté
znalosti aplikovali na seznamovacím kurzu. Materiály i zkušenosti z tohoto workshopu bude
odcházející výbor rád sdílet s novými orgány. Pro účely seznamovacího kurzu i dalších spolkových
akcí je nadále používán etický kodex, jeho dodržování má v gesci disciplinární komise. 

Spolek se nyní nachází ve více než dobré finanční situaci, což mu umožnilo investovat
objemné prostředky do jeho členstva, namátkou ve formě proplácení vstupného na exkurzích,
příspěvku na seznamovací kurz či pořízení pestrých cen do tombol na spolkových akcích. Dále mohlo
být přistoupeno ke koupi vybavení zlepšujícího kvalitu fungování přípravných kurzů, jako jsou např.
nové mikrofony.

Za velmi uspokojivou se také dá označit pověst naší instituce, která se nyní těší úctě a respektu
jak mezi studujícími, tak mezi vyučujícími napříč historickými i jinými ústavy či mezi ostatními
studentskými spolky a institucemi. Úspěchy spolek zaznamenal i v online prostoru. Dlouhodobě se
nám daří lákat nové sledující na spolkové profily na sociálních sítích, které se daří udržovat aktuální,
relevantní a zajímavé.

Souhrnně lze tedy říci, že se spolek momentálně nachází v dobré kondici a je připraven na
předání novému výboru a DK. Věříme, že měla práce všech členů orgánů smysl a přispěla k rozvoji
studentského života na půdě naší fakulty a k rozkvětu našeho spolku.
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Vztahy s UK, FF, historickými ústavy a dalšími subjekty
Vjačeslav Glazov 

Zmínit vztahy s jinými spolky a organizacemi považujeme ve shrnutí AR 2023/24 za
obzvláště důležité, protože se na naší fakultě odehrávalo hned několik událostí, které silně zasáhly do
chodu našeho spolku a na jejichž zpracování by spolek sám nestačil. Tou první a nesmírně tragickou
událostí byla střelba na půdě FF UK 21. prosince 2023. V návaznosti na tuto tragédii se spolek ve
spolupráci s UK, vedením FF UK a dalšími spolky snažil všem pomoci tuto událost emocionálně
zpracovat. Jakkoliv byly dny, týdny a měsíce po této události pro mnohé z nás náročné, tak je nutné
zpětně konstatovat, že bylo v tomto období spojení s naší fakultou, našimi vyučujícími, dalšími
studenty, ale i lidmi “zvenčí,” kteří se nám snažili pomoci, opravdu silné a jsme za to vděční. Zejména
bychom chtěli vyzdvihnout přínos studentské iniciativy Peerko, jejichž pomoc využili mnozí z nás.

Další událostí, která značně ovlivní budoucnost našich členů, je plánované slučování
historických ústavů. Zásah do podoby studia na našich oborech nebyl se studujícími nijak
diskutován, a to přes zájem studentů o takovou debatu. I přestože se vedení Spolku snažilo do
diskuzí o slučování ústavů zapojit, tak bylo nakonec (údajně z časových důvodů) představiteli
historických ústavů odmítnuto. Otázku slučování ústavů považujeme za nesmírně důležitou a
myslíme si, že spolek měl být o této věci informován, neboť se momentálně mezi studenty a
vyučujícími jen šíří zvěsti o plánovaném slučování a vznikají tak nepříjemná nedorozumění.

Vedle spolupráce s univerzitou, fakultou a historickými ústavy je na místě zmínit i spolupráci s
dalšími subjekty, zejména pak studentskými spolky na FF UK a dalšími organizacemi. Spolek i nadále
pokračoval v zavedené tradici pořádání filmových promítání ve spolupráci s dalšími studentskými
spolky z naší fakulty, například se spolky FFénix či Madžlis. Zároveň se na celofakultních či
celouniverzitních akcích i nadále snažíme vytvářet dobré vztahy s dalšími studentskými organizacemi.
Celkem pozoruhodný je vztah mezi naším spolkem a Studentskou radou FF UK. Komunikace mezi
vedením StRady a FFabuly nebyla vždy ideální, avšak doufáme, že se tento vztah bude nadále vyvíjet
pozitivně. Spolek spolupracoval i se subjekty mimo FF UK, například s galeriemi (DOX, NG), kinem
Světozor, Městskou knihovnou (spolupráce byla naplánována předchozím výborem) a organizacemi
Konsent a Díky, že můžem.

I nadále zůstává SSH FF UK významnou organizací na půdě FF UK a jeho aktivity mají
potenciál vyvolat ohlas i mimo naši fakultu. Nicméně je také důležité zmínit, že spolek musí nadále
pokračovat ve svých cílech, které má vymezené ve svých stanovách, zejména pak “udržovat fungující
spolupráci se všemi historickými ústavy FF UK.” Tu momentálně nehodnotíme jako zcela funkční,
neboť s orgány SSH FF UK žádný z historických ústavů o plánovaném slučování ústavů oficiálně
nejednal. Myslíme si, že spolek o plánovaných změnách měl být přinejmenším informován a
apelujeme na další výbor, aby se pokusil navázat komunikaci jak s historickými ústavy na FF UK, tak
s vedením fakulty ve věci této zásadní transformace podoby studia historie na FF UK.
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Prezentace a propagace spolku
Barbora Řehořová 

Prezentaci a propagaci spolku lze rozdělit do dvou sfér – online a offline. Vytváření grafických
podkladů pro obě tyto oblasti měly letos na starosti Markéta Prošková a Barbora Řehořová, které
vytvářely grafickou podobu příspěvků na sociální sítě spolku, plakátů, propagačních materiálů či
propagačních předmětů, tzv. merche. Z pohledu obou „grafiček“ se výboru velmi vyplatilo zakoupení
prémiové verze programu Canva a může být doporučeno i do dalších let. Nejen všichni členové
výboru, ale i disciplinární komise se podíleli na propagaci spolku na fyzických akcí. Na tomto místě
třeba vyzdvihnout také pomoc mnoha členů*ek spolku, kteří a které nám byli na akcích obrovskou
podporou. 

Přejděme k online propagaci a prezentaci spolku. Stále platí, že je médiem s nejvyšším
dosahem spolková facebooková stránka, o kterou se společnými silami starali Vjačeslav Glazov a
Barbora Řehořová. Facebook nebyl jen prostorem pro oznamování o konání spolkových akcí, ale také
platformou pro osvětovou a informační činnost. Zároveň sloužil i jako médium pro méně formální
komunikaci nejen s členstvem či studenty historických oborů, což platí i pro spolkový instagramový
účet. Ten sloužil jako komunikační platforma zejména pro zájemce o historii z řad mladších generací,
které začínají tuto sociální síť preferovat oproti facebooku. Správkyněmi spolkového instagramového
profilu byly Barbora Řehořová a Markéta Prošková. Počet sledujících na obou výše zmíněných sítích
konstantně stoupá. Současnému výboru se velmi osvědčil formát foto-reportů, tedy sdílení fotografií z
akcí, budoucímu výboru je tento formát taktéž doporučován. Vhodné by bylo rozdělit správu
sociálních sítí mezi více členů*ek výboru, pro jednu osobu se jedná o časově velmi náročný a zároveň
vyčerpávající úkol. Trojlístek spolkových sítí uzavírá twitterový účet, jenž nadále zůstal neaktivní pro
nedostatek kapacity, otázka jeho oživení tak zůstává na dalším výboru. Ani spolkový YouTube kanál
nebyl v tomto roce využit, dalšímu výboru může být doporučeno, aby na účet vkládal audiovizuální
záznamy z nahrávaných spolkových odborných akcí či jeho prostřednictvím akce vysílal živě. 

Spolkový web, který v režii minulého výboru prošel kompletní rekonstrukcí, měla v
uplynulém roce na starosti Markéta Prošková, web časopisu Obscura a stránky přípravných kurzů
spravovali členové organizačních týmu obou těchto projektů. 

Offline prostorem pro prezentaci naší činnosti byly veškeré akce odehrávající se mimo online
prostředí. Příkladem takových akcí mohou univerzitou či fakultou pořádané akce jako např. Den
otevřených dveří FF UK, akce Na Karlovku, Orientační den pro studující I. ročníků či Studentský
Majáles. Na těchto akcích měl spolek vlastní stánek s informačními letáky a merchem, byla zde
zároveň prezentována spolková činnost a zájemcům bylo představeno studium historických oborů. Na
Dni otevřených dveří a Orientačním dni měl spolek prostor také v oficiálním programu ve formě
prezentace před přijatými do studia. Velké poděkování patří zejména Markétě Proškové a Davidu
Westlakeovi za jejich čas věnovaný reprezentaci spolku na těchto akcích. K šíření povědomí o
existenci a činnosti našeho spolku či spolkové reprezentaci docházelo i na řadě akcí, workshopů a
událostí, ať už měly připomínkový charakter (kladení věnců 17. listopadu) či edukační charakter
(Přednáška člena SSH Michala Cápa v edukační tramvaji při oslavách Dne svobody).

Jednou z nedílných součástí spolkové propagace jsou i spolkové propagační předměty. V
jejich výrobě a designu se navázalo na minulý rok. Do spektra našeho merche patřily spolkové
propisky, záložky a placky, v jejichž výrobě v tomto roce pokračoval Martin Wolf. Pro spolkový
vánoční večírek byly připraveny speciální placky a opět se vlastní limitované edice spolkového
merche dočkal Memoriál knížete Vladivoje. Propagační předměty, která byla návštěvníky spolkových
akcí veskrze velmi kladně hodnoceny. Oblíbených propagačním materiálem byly v tomto roce také
plakáty, o jejichž vyvěšování se staral především David Westlake.
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Seznamovací kurz 
Markéta Prošková

Čtrnáctý ročník našeho seznamovacího kurzu se opravdu velice vydařil. Celkově se ho mělo
zúčastnit 94 osob (27 organizátorů, 68 účastníků). Již tradičně se jelo za panem Součkem do Penzionu
Krakonoš v Bílém Potoce pod Smrkem v termínu 27. 9. – 29. 9. 2024. Hlavní organizace se letos
naposledy ujal Marek Panocha za pomoci Reginy Königové a Markéty Proškové, které budou v
organizaci pokračovat příští rok. Počet hlavních organizátorů se ukázal být vhodným a vřele
doporučujeme tímto způsobem pokračovat i v dalších letech. Dopravu i přes komplikace skvěle a s
velkou trpělivostí zařídil Tomáš Matys. Velký dík patří také Karolíně Padělkové za pomoc při tisku
potřebných dokumentů a celkově za pomoc hlavním organizátorům.

Program tradičně obsahoval “nalejvárny” neboli přednášky přibližující studentům
vysokoškolský život. Nalejvárnu o SISu jsme přetvořili na nalejvárnu o FF UK, jelikož SIS v době
konání seznamovacího kurzu již většina studentů zná díky zápisu, což se často opakovalo v loňských
evaluacích. V rámci nové nalejvárny o FF UK jsme promluvili o budovách fakulty, knihovnách, SISu,
Erasmu a studentském životě. Dále se konaly seznamovací hry, historická bojovka, výšlap na Paličník
a promítání filmu, nalejvárny o jednotlivých studijních oborech, rituál a přednáška o SSH FF UK. Do
příštích let bychom rádi vytvořili přesnější harmonogram, podle kterého se na akci budou moci řídit
jak organizátoři, tak účastníci.

Podařilo se nám nastavit počet organizátorů úměrně k počtu účastníků díky dvěma kolům
přihlašování a systému povinných organizačních schůzek. V listopadu nás čeká novinka,
poseznamováková bilanční schůzka, kde s organizátory podrobněji probereme uplynulou akci. Pro
budoucnost seznamovacího kurzu by podle nás bylo přínosné získat do řad organizátorů více studentů
z nižších ročníků. Na místě opět platila zásada přednostního ubytování účastníků a zejména účastnic z
prvního ročníku na hlavní budově. Chatek jsme tento rok obsadili méně a počet stížností na tento typ
ubytování byl nepatrný. 

V tomto roce jsme se rozhodli organizátorům a účastníkům lépe zprostředkovat etický kodex.
K tomu nám pomohlo školení od organizace Konsent, které hlavní organizátoři s několika členy
výboru absolvovali před konáním kurzu (30. 8. 2024). Workshop hlavním organizátorům poskytl lepší
náhled na situaci a s pomocí nově nabytých informací mohli v lehčí míře proškolit také organizátory
na organizačních schůzkách. Stejné interaktivní cvičení společného zformování pravidel následně
proběhlo i na místě s účastníky. Doufáme, že se nám tímto způsobem povedlo přenést etický kodex do
“stravitelné” podoby několika jednoduchých bodů, podle kterých jsme se na seznamovacím kurzu
řídili. Aplikace a spolehlivé dodržování etického kodexu ze strany organizátorů i účastníků přineslo
své výsledky, jak explicitně zmiňují některé evaluace, a proto bychom se těchto principů rádi drželi i v
následujících letech. 

Celkově hodnotíme seznamovací kurz jako velmi úspěšný: evaluace byly tento rok z drtivé
většiny pozitivní až nadšené, mnoho dobré zpětné vazby se nám dostalo i po kurzu. Obzvlášť si letos
účastníci chválili rituál, za což děkujeme jeho garantovi Martinu Wolfovi, a nalejvárny vysvětlující
jednotlivé oborové studijní plány. Pozitivní ohlasy nám dovolují všem organizátorům i účastníkům
poděkovat za tak hezký seznamovací kurz!
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Socializační akce Spolku
Barbora Řehořová 

Garantem části socializačních akcí byl v nyní odcházejícím výboru Adalbert Langer, jemuž se
za pilné asistence ostatních členů*ek orgánů i širšího členstva podařilo uspořádat opravdu bohatý
socializační program. Tento typ akcí je klíčový pro udržování kontinuity uvnitř spolku a navozování
přátelské atmosféry mezi různými generacemi studentstva a absolventstva (nejen) historických oborů,
což se, jak doufáme, podařilo. Níže čtenář nalezne výčet a hodnocení všech akcí, jež spadají do této
kategorie a byly uspořádány v tomto volebním období.

Spolkohospody, vánoční večírek a spolkové narozeniny
Těžištěm socializačních akcí spolku byly rozhodně tzv. spolkohospody, jež se letos pořádaly

v pravidelných měsíčních intervalech a vždy se těšily vysoké návštěvnosti, a to i během zkouškového
období, kdy bývá účast zpravidla nižší. Výbor se snažil obměňovat místa i dny konání, aby umožnil
účast na některé ze spolkohospod co nejširší skupině lidí. V kontextu mezigenerační interakce je nutné
konstatovat, že starší ročníky mezi sebe ty mladší vždy přijímají velmi ochotně a s radostí, což
přispívá k udržování tolik potřebné kontinuity v rámci naší organizace. 

Jsme nesmírně rádi, že se nám povedlo pokračovat i v tradici spolkového vánočního večírku,
na nějž dorazilo přes sto osob z řad členstva, širokého studentstva, absolventstva i členů*ek
akademické obce. K nepostradatelným spolkovým akcím patří i spolkové narozeniny, letos již
čtrnácté. Na tomto místě výbor děkuje především hlavnímu organizátorovi Markovi Panochovi, který
zkušeně řídil práci zbylých členů orgánů SSH, a hlavně Janu Dienstbierovi za skvělou úvodní
přednášku. Opět nechyběl dort, tentokrát v podobě mapy Jugoslávie, kterou jsme řádně rozdělili – do
posledního drobečku. Na obou akcích zmíněných v tomto odstavci byla i bohatá tombola, obsahující
hodnotné dary, jež vybrali osobně členové*ky spolkových orgánů, kterým patří velký dík za
spoluúčast na organizaci obou akcí. Děkujeme všem zúčastněním za jejich vytvoření krásné atmosféry.

Memoriál knížete Vladivoje
Marek Panocha

Díky silnému organizačnímu duchu a nezměrné lásce pana předsedy DK Marka Panochy
k pivu a historii se také letos podařilo uspořádat tradiční Memoriál knížete Vladivoje, jenž se opět těšil
velkému úspěchu mezi studujícími napříč ročníky i absolventy*kami. Ani letos nebyl opomenut
speciální memoriální merch v podobě speciálních otvíráků s vladivojovskou grafikou zhotovenou
Markétou Proškovou. Byla snaha zařídit pro studentstvo ekonomicky přijatelnější, ale neméně
zajímavou trasu, která nás vedla Malou Stranou na Strahov a dovedla nás až na Břevnov.

Exkurze do Pardubic
Václav Paděra

Plán na exkurzi do východních Čech vznikl již na konci roku 2023, krátce po začátku mandátu
současného výboru. V původním plánu jsme jako organizátoři plánovali s dvoudenní exkurzí do dvou
soupeřících měst: Pardubic a Hradce Králové. Kvůli tragickým událostem prosince 2023 jsme se
ovšem rozhodli, že nakonec uspořádáme pouze jednodenní exkurzi, jelikož jsme došli k závěru, že by
dvoudenní exkurze mohla být příliš vyčerpávající jak pro účastníky, tak i organizátory.

Již od prvopočátku nám bylo jasné, že nás Pardubicemi provede místní rodák a dlouholetý
přítel spolku doktor Jakub Izdný. Hradeckou část jsme chtěli vést buď v tandemu organizátorů Václav
Paděra a Adalbert Langer nebo s výpomocí ostatních studentů s podobně vřelým vztahem k městu.
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Město kněze Ambrože a architekta Gočára tedy zůstává nadále neprozkoumaným a vřele jej
doporučujeme nadcházejícím výborům a organizátorům.

Událost a otevření přihlášek jsme spustili měsíc před konáním samotné cesty. Celkově se
přihlásilo 31 účastníků včetně průvodce a náčelníka výpravy doktora Izdného. Před konáním exkurze
se odhlásili dva studenti, takže jsme 22.3. v 9 hodin 3 minuty vyrazili v počtu 29 lidí. Účastníci si
platili jídlo a cestu, spolek financoval vstupy a průvodce.

Exkurze byla rozdělena na dva bloky. Dopolední část se odehrávala výhradně v centru města.
Cílem procházky byl kostel svatého Bartoloměje a poté Východočeské muzeum na pardubickém
zámku. Posléze následovala obědová pauza v restauraci Záložna na Pernštýnském náměstí. Jídlo jsme
objednali den dopředu na základě Forms formuláře, ve kterém účastníci vybírali z polední nabídky
restaurace.

Druhá část exkurze začala po obědě u Gočárových mlýnů, pokračovali jsme vycházkou, která
měla méně zastávek a jejím cílem bylo pardubické krematorium. Po návštěvě místního hřbitova se
známým krematoriem nám nezbýval dostatek času na plánovanou procházku sídlištěm Dukla, , tak
jsme se městskou hromadnou dopravou vrátili do centra města.

Akci jsme zakončili v odbavovací hale nádraží za zpěvu Stánků a za zvuku ovací patřícím
doktoru Izdnému jsme se v 19:58 vydali na zpáteční cestu do Prahy, kam jsme dorazili v 21:03 a
ukončili exkurzi. 

Ohlasy na exkurzi byly vyloženě pozitivní. Nemalou úlohu na tom jistě má doktor Izdný, který
svým skvělým výkladem bravurně přiblížil nejen stavebně-historický vývoj a místa paměti ale i
významné osobnosti města. Účastníci exkurze se chovali nanejvýš přátelsky a ochotně a důsledně
dbali pokynů organizátorů. V neposlední řadě musí být rovněž vzdán dík pardubickým institucím,
které nám daly možnost navštívit jejich prostory.

Pojďme si povídat
Barbora Řehořová

Novým konceptem se staly akce s podtitulem pojďme si povídat, v rámci kterých se spolek
snažil pomoci (nejen) svým členům ve vyrovnání se s tragickými prosincovými událostmi. V tomto
formátu proběhla procházka, knižní swap a exkurze do zoologické zahrady. Zaznamenali jsme velký
zájem o akce “nealkoholického a neakademického rázu” a doporučujeme dalšímu výboru zamyslet se
nad pokračováním v podobných akcích: ať už v procházkách (např. s lehkou historickou tématikou)
nebo knižních swapech.  
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Naučné a populárně-naučné akce Spolku 
Vjačeslav Glazov

V AR 2023/24 pokračoval Spolek v pořádání řady naučných a populárně-naučných akcí. Na
organizaci těchto akcí se podíleli nejen členové výboru Spolku, ale i členové DK a členové spolku, je
na místě všem zúčastněným vřele poděkovat. Celkově proběhlo ve funkčním období končícího výboru
přes 10 akcí naučného či populárně-naučného charakteru. Dané akce se snaží dosáhnout plnění cílů
Spolku, které jsou vyjádřené v jeho stanovách, a to zejména snaha “vytvářet podmínky pro odbornou
činnost studentů historie a spřízněných oborů navazováním kontaktů s institucemi a odbornou
veřejností.” a “vytvářet podmínky pro odbornou činnost studentů historie a spřízněných oborů
navazováním kontaktů s institucemi a odbornou veřejností”. Výčet uspořádaných akcí, jejich krátký
popis a zhodnocení následuje níže.

Představení knih 
Vjačeslav Glazov

I nadále zůstává SSH FF UK platformou pro prezentaci nových knižních titulů na poli odborné
historiografické produkce. Na vedení spolku se v AR 2023/24 s nabídkou prezentace své nové knihy
obrátilo hned několik autorů. První prezentovanou knihou byla publikace Těsný domov – širý svět a
jiné texty, kterou editoval Jakub Vrba. Představení této knihy se konalo 8. dubna v podniku Božská
Lahvice za účasti editora, ale i koreferentů Jana Mervarta, Thomase Oellermanna a Vítězslava
Sommera, debatu moderovala Adéla Rádková. Akce proběhla bez problémů a považujeme ji za
úspěšnou. Dne 24. dubna pak proběhlo představení knihy Takový socialismus nechceme! Jakuba
Šloufa. Knihu prezentoval sám autor ve spolupráci s Ondřejem Vojtěchovským a Jakubem
Rákosníkem, na organizaci akce se podílel zejména David Westlake, akce proběhla podle plánu. Třetí
představovanou knihou byla nová publikace Jiřího Smlsala s názvem Holokaust a majetková
perzekuce Romů v Protektorátu Čechy a Morava. Akce proběhla 8. října, představení moderoval Pavel
Baloun a přítomen byli autor knihy a koreferentky Radka Šustrová a Helena Sadílková. Toto
představení mělo poměrně velký ohlas a na akci přišlo několik desítek posluchačů, kteří se pak aktivně
zapojili do následující diskuze. Obě představení knih byla úspěšná a končící výbor doufá, že spolek
bude v těchto akcích pokračovat, protože se jedná o skvělou příležitost pro utužení vztahů mezi
studentstvem a již etablovanými historiky a historičkami.

Představení studentských prací
Vjačeslav Glazov

Ve funkčním období končícího výboru proběhla dvě představení studentských prací. První
představenou prací byla práce člena spolku Vojtěcha Šimáka s titulem Komparativní analýza
nacionalistického terorismu na případu IRA a italského fašistického hnutí v letech 1919-1922.
Představení proběhlo 5. prosince a bylo hodnoceno jako úspěšné. Druhé představení bylo neméně
zdařilé, konalo se 19. března, jednalo se o práci Martina Šenka Vitae sanctorum: úloha franské
hagiografické tradice při nástupu Karlovců. Těší nás, že můžeme umožnit představení studentských
prací, protože to umožňuje autorům*kám prezentovat svůj výzkum v prostředí, které je jim blízké, ale
zároveň slouží jako dobrá příprava pro prezentace na konferencích a podobných
odborných událostech. Současně vnímáme jako dobrý trend, že se zaměření představení studentských
prací a dalších podobných akcí neomezuje jen na jedno období. Považujeme za důležité se skrze akce
zavděčit většině členů*ek, ať už se v historii zabývají jakýmkoliv obdobím.

Panelové debaty, přednášky a semináře 
Vjačeslav Glazov
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V AR 2023/24 proběhly dvě přednášky, obě však byly naplánovány předchozím výborem.
Sedmého listopadu proběhla přednáška Jižní Amerika mezi levicí a pravicí, na které byl hlavním
hostem Radek Buben, akce proběhla ve spolupráci s Městskou knihovnou v Praze a za spolek ji
organizovaly Karolína Padělková, Lucie Dvořáková a Kateřina Projsová, kterým tímto moc děkujeme.
Další podobnou akcí byla přednáška Michala Cápa na téma povinné vojenské služby, která proběhla v
rámci programu Korzo Národní dne 17. listopadu. Rádi bychom zde poděkovali jak přednášejícím, tak
i lidem, kteří se podíleli na organizaci těchto akcí. Bohužel nebylo v možnostech tohoto výboru
zorganizovat další přednášky, považujeme je však za zajímavý formát a určitě bychom byli neradi,
kdyby se na ně zapomnělo.

Semináře pro studující prvních ročníků
Markéta Prošková

Mezi akce cílené primárně na nastupující studenty do prvního ročníku bakalářského studia
patří vedle přípravných kurzů a seznamovacího kurzu tradiční semináře ze série Úvod do…, během
kterých starší studenti představují těm nově nastupujícím předměty, které je čekají, nebo vhodnou
literaturu ke zkouškám. Sérii seminářů odstartoval Úvod do úvodu do studia historie (garantem
Markéta Prošková, 9. 10. 2024), při kterém se podařilo zařadit mezi přednášející téměř výlučně
studenty z druhého ročníku bakalářského studia, kteří měli s předmětem bezprostřední zkušenost.
Druhým konaným seminářem byl Úvod do četby ke středověku (garantem Markéta Prošková, 14. 10.
2024). Obě akce navštívilo přes třicet studentů prvního ročníku, kterým jsme poskytli seznamy s
doporučenou literaturou každoročně upravované přednášejícími. Tímto děkujeme všem, kteří si udělali
čas a přišli se podělit o své zkušenosti a znalosti s našimi novými kolegy. V AR 2023/2024 se výbor
rozhodl nekonat Úvod do četby k novověkým a moderním dějinám z důvodu nízkého zájmu o akci na
základě zkušeností z předešlých let. Ze stejného důvodu nedošlo k uspořádání seminářů Úvod do četby
k dějinám 20. a 21. století a Úvod do četby k hospodářským a sociálním dějinám. Do budoucích let by
se dalo uvažovat nad přeměnou Úvodu do úvodu do studia historie do textové formy rozesílané
přijatým ještě před začátkem zápisu, aby si mohli zvolit vyučujícího předem a lépe tak sestavit svůj
rozvrh. Následně by bylo možné soustředit se na letos nekonané semináře týkající se literatury a
pokusit se je popularizovat. 

Filmový klub 
Vjačeslav Glazov

Nejčastěji pořádanou populárně-naučnou akcí spolku byl Filmový klub. Vychází to zejména z
jednoduchosti jeho organizace a popularity tohoto typu akce mezi studenty. Zároveň jsme však v
tomto roce silně experimentovali s podobou filmových promítání, ať už se jednalo o typ filmu, nebo o
promítací prostory. Prvním promítaným filmem byl snímek The War to End All Wars, který byl dne 14.
listopadu promítán v Muzeu československých legií ve spolupráci s členem spolku Vlastimilem
Křišťanem. O týden později jsme ve spolupráci se spolkem Madžlis promítli film Persepolis, při
kterém se úvodního slova ujal expert na Írán, Matouš Horčička. Také jsme se rozhodli uspořádat
“vánoční filmáč,” když jsme 13. prosince uvedli film Lev v zimě, k němuž se odborného komentáře
ujal doktor Jakub Jauernig. Po prosincových událostech jsme chtěli pořádat co nejvíce odlehčených
akcí a zároveň jsme dále experimentovali s provedením filmových promítání, a tak jsme 7. února
mohli díky Markovi Panochovi promítnout film Barbie v kině Světozor. Tato akce zaznamenala
obrovský úspěch, a však je otázkou, zda se podobně profesionální promítání podaří znovu realizovat.
O měsíc později, 7. března, jsme promítali film Sedm samurajů ve spolupráci se spolkem FFénix,
tentokrát se úvodního slova ujal Matyáš Šimice. Tato akce neměla silný divácký úspěch, nejspíše kvůli
náročnosti filmu, je tedy otázkou pro další organizátory Filmového klubu, jestli budou chtít promítat
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podobně časově a divácky náročné filmy. 16. října se konal další “experimentální” filmový klub,
tentokrát se jednalo o uvedení dvou krátkých filmů, Baroko a Poslední den Kamila Krofty. Filmy
uvedli jejich režiséři (David Payne + Tomáš Navrátil a Filip Liška), kteří následně odpovídali na
otázky diváků. Toto promítání bylo divácky velmi úspěšné a také představilo další možnou podobu
filmového klubu. Celkově bychom fungování filmového klubu v končícím funkčním období
zhodnotili jako velmi dobré. Zároveň se ukazuje, že experimentování s tímto již etablovaným žánrem
spolkové akce není vůbec na škodu. Rádi bychom také poděkovali všem, kdo se na organizaci
Filmového klubu podíleli a také je na místě poděkovat naší fakultě, která nám umožňuje tento typ akce
v jejích prostorách pořádat.
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Přípravné kurzy
Vojtěch Šimák

Letošní ročník přípravných kurzů proběhl v režii nového organizačního týmu, pokusili jsme se
zapojit členy výboru a toto propojení hodnotíme jako vhodné. Zároveň jsme zvedli finanční
ohodnocení lektorů a dozoru. Kurzů se zúčastnilo 57 uchazečů*ek, z nichž si 7 zvolilo jenom určité
vyučovací dny, 14 pouze přednášky a zbylých 36 absolvovalo přednášky i semináře. To dosvědčuje
zájem o všechny tři nabízené formáty, bylo by tedy dobré je zachovat.

Po neustále se zhoršujících zkušenostech s online platformami jsme došli k závěru, že bychom
kurzy příští rok rádi pořádali pouze v prezenční formě s tím, že přednášky se budou nahrávat a budou
dostupné online pro ty, kteří nebudou chtít/moci dojíždět. Tento formát zároveň umožní vytvořit
levnější verzi kurzů.

Letos jsme přešli k systému bloků obecné a specializační přednášky. Tento koncept má smysl
a měl úspěch u většiny lektorů, proto plánujeme s tímto modelem pokračovat. Zároveň nás příští rok
čeká revize rozložení bloků, kdy každý tematický blok získá 4 výukové dny včetně vlastního
doprovodného programu, ať už to bude exkurze nebo například filmový seminář. Revize však závisí
na tom, zda příští rok seženeme dostatek lektorů. S tímto souvisí i fakt, že kurzy budou muset začít o 2
týdny dříve, a také s organizací by bylo vhodné začít už v říjnu, aby k propagaci došlo nejpozději v
listopadu.

Největším zklamáním letošních kurzů byla elektronická zpětná vazba, která oproti papírové
verzi sice vykazuje podrobnější odpovědi, ale na druhou stranu měla minimální návratnost, která se v
pozdějších dnech počítala na jednotky kusů. Toto musíme do příštího roku zrevidovat.

I přes komplikace především technického rázu bych označil přípravné kurzy za úspěšné.
Ohlasy od uchazečů byly veskrze pozitivní. Doufám, že se nám příští rok podaří kurzy posunout zase
o kousek dál. Díky všem za spolupráci.
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Časopis Obscura
Lucie Dvořáková

Časopis Obscura prošel v akademickém roce 2023/2024 řadou změn, dalo by se říci až
kompletní proměnou. První z prezentovaných změn je složení redakce a její částečná restrukturalizace.
Šéfredaktorkou je od října 2023 Lucie Dvořáková (ÚSD a ÚPOL FF UK), zástupcem šéfredaktorky je
Jonáš Vicherek (ÚČD FF UK). Funkce zástupce šéfredaktora*ky byla nově zavedena pro případ
indispozice hlavy redakce. Na pozice řadových redaktorů, korektorů a sazeče bylo v druhé polovině
roku 2023 vyhlášeno výběrové řízení, z nějž vzešla nová redakce v následujícím složení: Milena
Bošková (ÚISK FF UK), Kateřina Fantová (ÚSD FF UK), Vjačeslav Glazov (ÚHSD FF UK), Jana
Hejdová (ÚDU FF UK), Lenka Hrdinová (ÚSD FF UK), Nikola Kottová (ČEgÚ FF UK a KHV FHS
UK), Lenka Mošnerová (ÚRS a ÚGS FF UK), Julie Pechová (ÚSD FF UK), Marek Palys (ÚČD FF
UK), Martin Piják (ÚČD a MUZ FF UK), Pavel Podrápský (ÚČD FF UK), Kateřina Stará (ÚHSD a
ÚTRL FF UK), Katarína Tišliarová (ÚSD FF UK) a Lucie Uxová (KSOCP FF UK). Členy*kami
korektorského týmu jsou Michaela Hájková (ÚČJTK FF UK), Kateřina Hajná (ÚISK a ÚČJTK FF
UK), Tomáš Matys (ÚČD FF UK) a František Račický (ÚČJTK FF UK). O sazbu se přihlásil Abylay
Kassenov (ÚSD FF UK). 

Vzhledem k tomu, že je redakce velmi oborově rozvětvená, probíhaly její schůzky kvůli
rozdílným časovým preferencím jejích členů*ek na platformě MS Teams. Pro účely komunikace byla
zřízena redakční facebooková skupina a chat, v jejichž rámci probíhá dělba úkolů a další komunikace.
Došlo také k prohloubení vztahů s vedením Spolku – vznikla společná facebooková skupina a vedení
redakce chodí podávat pravidelné zprávy na otevřená zasedání výboru, od nějž si nechává schvalovat
zásadnější kroky a investice. Je však bohužel nutné podotknout, že celková komunikace nebyla vždy
nejplynulejší, což je věc, na níž bude dobré do budoucna zapracovat. Vzájemný vztah vedení spolku a
redakce je novým etickým kodexem časopisu, jenž výbor schválil v rámci jednoho ze svých zasedání,
nastaven tak, aby nedošlo k nepatřičnému ovlivňování chodu redakce, ale zároveň aby redakce
spolupracovala se spolkem jako takovým. 

Po svém složení se redakce shodla na změně konceptu časopisu. Vytvořil se kompromis mezi
populárně naučným formátem předchozích tří čísel a formátem odborného recenzovaného časopisu.
Upustilo se od tematických čísel, když se upřednostnila otevřená podoba časopisu, která bude do
budoucna potenciálně uvažovat o tematických přílohách. Redakce s ohledem na změnu konceptu
přehodnotila počet a zaměření rubrik časopisu. Texty jsou nyní přijímány do celkem sedmi rubrik:
Odborné studie, Reflexe, Postřehy, Recenze, Rozhovory, Kunst a Reportáže, přičemž texty v rámci
rubrik Odborné studie a Reflexe procházejí oboustranně anonymním recenzním řízením. Odborné
studie prochází kontrolou dvou recenzetů*ek, Reflexe pak kontrolou jednoho recenzenta*ky.
Příspěvky zaslané do zbylých rubrik prochází připomínkami ze strany členů*ek redakce. 

Kromě rekonceptualizace časopisu vznikla také zcela nová pravidla pro publikaci a nový
etický kodex. Pravidla pro publikaci byla vystavena s ohledem na úzus dalších studentských periodik,
ale i odborných časopisů v českém prostředí, z nichž nejvíce byla inspirována časopisy Historie –
otázky – problémy (ÚČD FF UK) a Moderní dějiny (HÚ AV ČR). Na tomto místě redakce děkuje
Jakubu Raškovi, výkonnému redaktorovi druhého zmíněného periodika, za jeho cenné připomínky a
pomoc jak s novými pravidly, tak za rozhovor týkající se koncepce časopisu. Předmětem nového
etického kodexu je vymezení práv a povinností redakce, autorů*ek i recenzentů*ek, stejně jako je v
něm definován průběh recenzního řízení a vymezen vztah redakce a vedení spolku. Všechny tyto
novinky jsou zveřejněny na novém webu (obscura.ffabula.cz), který byl pro účely časopisu vytvořen.
Novinkou je taktéž instagramový profil, který z hlediska prezentace časopisu na sociálních sítích
přidal k již existující facebookové stránce.

Nová redakce přistoupila i k formální údržbě časopisu, kontaktovala Národní centrum ISSN s
aktualizací údajů a se změnou periodicity. Časopis je nyní konečně evidován s jednoroční periodicitou,
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s novým online přístupem a veškeré údaje o něm jsou k datu pořádání valné hromady v této databázi
aktuální. Redakce rovněž kontaktuje Ministerstvo kultury ČR, aby zanesla Obscuru do jeho evidence
periodického tisku a získala tím pro vydání časopisu nutné evidenční číslo.

Dne 1. března 2024 byla vyhlášena publikační výzva na 10. číslo časopisu, jež se již řídila
nově ustavenými pravidly. Výzva byla uzavřena na konci června téhož roku. V jejím rámci se sešlo
přes 30 příspěvků, z nichž redakce vybrala 14 k otištění. Pět z těchto 14 příspěvků prošlo hodnocením
celkem 8 recenzentů*ek z různých akademických pracovišť po celé České republice. Tato čísla jsou
důkazem toho, že změna konceptu časopisu se vyplatila, jelikož vedle počtu příspěvků je dalším
kladem i to, že autoři*ky pocházejí nejen z FF UK, ale i z jiných vysokých škol v ČR, tudíž se
časopisu podařilo získat meziuniverzitní ohlas. Novinkou je taktéž vyplácení recenzentů*ek částkou
75 Kč/NS, jež redakce provádí v součinnosti s výborem. Zbylé příspěvky prošly poměrně extenzivním
a rozhodně intenzivním připomínkováním ze strany redakce. Číslo, jež vznikne z této publikační
výzvy, je ke dni konání valné hromady SSH FF UK, tj. k 30. 10. 2024, ve fázi jazykových korektur a
sazby. Předpokládaným termínem vydání tohoto čísla je prosinec letošního roku. Časopis vyjde jak
elektronicky, tak i fyzicky a bude představen v rámci akce, o jejíž podobě redakce bude hovořit
s novým výborem, jenž vznikne z této valné hromady.

Současné redakci se bohužel nepodařilo ve spolupráci s redakcí starou dokončit 9. číslo s
tématem dekolonizace, jehož vydání je nadále odloženo na neurčito. Vyřešení situace kolem něj tedy
redakce pokládá za jeden ze svých budoucích cílů. Nejedná se však o cíl jediný. 

Mezi cíle současné redakce k datu valné hromady tedy patří (a) úspěšné dokončení 10. čísla s
předpokládaným prosincovým datem vydání, (b) uspořádání launche nového čísla a potenciálně i série
menších debat inspirovaných otisknutými příspěvky, (c) získání ISSN pro online verzi časopisu, na
nějž bychom měli získat nárok vydáním 10. čísla, (d) nábor nových členů*ek redakce z řad studujících
prvních ročníků pro zajištění kontinuity, (e) prohlubování povědomí o časopisu i mezi studujícími na
jiných univerzitách a spolupráce s historickými ústavy/ústavem na FF UK v propagaci časopisu mezi
místními studujícími (f) získání evidenčního čísla MK ČR.
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Finance Spolku
Adalbert Langer

Finance Spolku ke dni 26. 10. 2024
Tato zpráva zaznamenává hotovostní a bezhotovostní pohyby v období od 20. 10. 2023 do 26.

10. 2024. K 26. 10. 2024 činil zůstatek na účtu 415 585,8 Kč. Zůstatek v hotovostní pokladně k témuž
datu činil 42 958 Kč. Výdaje v uvedeném období činily 352 293,74 Kč a výnosy 410 464,68 Kč.

Finančně nejnákladnější akcí byl i letos seznamovací kurz. Rostoucí ceny se i přes snížený
počet účastníků projevily zatím nejvyšším výdajem za kurz. Výdaj za seznamovací kurz činil 185
084,01 Kč a výnos z téhož 157 172 Kč. Zvýšený rozdíl mezi výnosy a výdaji je způsobený převážně
příspěvkem pro účastníky kurzu v hodnotě 200 Kč na osobu, kterým se výbor rozhodl přispět v rámci
zachování cenové dostupnosti kurzu. Tento příspěvek byl odsouhlasen výborem na srpnovém
otevřeném zasedání. Po finanční stránce se tedy kurz pohybuje v mezích odsouhlasených výborem.

Finančně nejvýdělečnější činností spolku byly tradičně přípravné kurzy, jejichž výnos činí 224
051,33 Kč a výdaje 77 388,89 Kč, a to převážně za odměny lektorům, dozorujícím či za propagaci.

Další položky výnosů tvoří členské příspěvky (5 850 Kč) a solidární příspěvek na propagační
předměty, nápoje, občerstvení a Obscuru (15 977,35 Kč).

Významnými položkami v rozpočtu byly exkurze do Pardubic (výdaj 10 660 Kč, výnos 7 414
Kč), do Zoologické zahrady hl. m. Prahy (výdaj 4 744 Kč), do Národní galerie Praha na výstavu Petr
Brandl: Příběh bohéma (výdaj 2000 Kč) a do Centra současného umění Dox na výstavu Infamous
Beauty (výdaj 540 Kč). S tím souvisí i částka vydaná na honoráře a dary pro průvodce (2 756,7 Kč).

Dalšími položkami byly výdaje na nákup vybavení a provozní náklady spolku (9 388,57 Kč),
nákup propagačních předmětů (8 879 Kč), filmový klub (4 933,6 Kč za občerstvení a promítání filmu
Barbie), věnce a kytice na výročí 17. listopadu a února 1948 (5800 Kč), spolkové narozeniny (24
496,46 Kč), vánoční večírek (2 421 Kč) a setkání vyučujících se studenty (3 563 Kč).

Za speciální zmínku stojí nákup občerstvení na minulou valnou hromadu (výdaj 2 290 Kč) a
zatím ještě po finanční stránce neukončené vydání nového vydání Obscury (výdaje 7 348,51 Kč za
výplaty recenzentům a provozní náklady). Na příštím výboru bude záviset vyřešení otázky tisku
nového vydání časopisu. 

Příštímu pokladníkovi připadne úkol redukovat obnos v hotovostní kase, ve které se v
současné době nachází nezanedbatelně velká částka.

VÝDAJE

Exkurze Brandl 2 000 Kč

Exkurze DOX 540 Kč

Exkurze Pardubice 10 660 Kč

Exkurze Zoologická zahrada 4 744 Kč

Filmový klub 4 933,6 Kč

Honoráře a dary pro průvodce 2 756,7 Kč

Kytice k 75. výročí února 1948 800 Kč

Nákup propagačních předmětů 8 879 Kč

Nákup vybavení + provozní náklady 9 388,57 Kč
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Obscura 7 348,51 Kč

Přípravné kurzy 77 388,89 Kč

Setkání vyučujících se studenty 3 563 Kč

Seznamovací kurz 2024 185 084,01 Kč

Spolkové narozeniny 24 496,46 Kč

Valná hromada 2023 2 290 Kč

Vánoční večírek 2 421 Kč

Věnce k 17. listopadu 5 000 Kč

CELKEM 352 293,74 Kč

VÝNOSY

Členské příspěvky 5 850 Kč

Exkurze Pardubice 7 414 Kč

Přípravné kurzy 224 051,33 Kč

Seznamovací kurz 2024 157 172 Kč

Solidární příspěvek na propagační předměty, nápoje, občerstvení a Obscuru 15 977,35 Kč

CELKEM 410 464,68 Kč

STAV K 26.10.2024

Bankovní účet 415 585,8 Kč

Hotovostní pokladna 42 958 Kč

CELKEM 458 543,8 Kč

SHRNUTÍ

Stav k 19. 10. 2023 400 372,86 Kč

Suma výnosů 410 464,68 Kč

Suma výdajů 352 293,74 Kč

Bilance 58 170,94 Kč

Stav k 26. 10. 2024 458 543,8 Kč

18


